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Sammanträdesprotokoll 2 (14) 
Pensionärsrådet 

Sammanträdesdatum 

N 2025-02-17 
SÖDERHAMNS 
KOMMUN 

Närvarolista 
LEDAMÖTER OCH ERSÄTTARE NÄRVARO | UTSEDD AV 

John-Erik Jansson (C), ordförande x Kommunstyrelsen 

Enar Granqvist PRO, vice ordförande xX PRO Sandarne 

Anders Ramstrand (KD) x valfardsnamnden 

Vakant (Region Gavleborg) -- Regionen 

Margareta Jageving (PRO) Xx PRO Stratjara/Holmsveden 

Ulla Ohlsson (SPF) x SPF 010 Söderhamn 

Birjer Olsson (PRO) x PRO MO/Bergvik 

Mary Holm (SKPF) x SKPF 

Stefan Zäll (Polisen) -- Polismyndigheten 

Ann Bäckström (PRO) x PRO Faxe 

Lisbeth Karlsson (PRO) x PRO Ljusneorten 

Margareta Orn Liljedahl (PRO) x PRO Séderala/Marma 

Hans-Erik Berg (SPF) xX SPF Norrala 

Marianne Séderberg (SPF) xX SPF Trönö 

Magnus Flyckt (S) KS -- Kommunstyrelsen 

Fredrik L* Estrade (S) VAL -- valfardsnamnden 

Ola Fredin (PRO) -- PRO Stratjara/Holmsveden 

Laila Persson (SKPF) -- SKPF 

Eva Lind (PRO) x PRO Ljusneorten 

Britta Englund (PRO) xX PRO Sandarne 

Gun Engberg (SPF) x SPF Norrala 

Madelaine Thelin (SPF) x SPF Trönö 

Närvaro pa plats markeras med X - Digital närvaro med D 

ÖVRIGA NÄRVARANDE PARAGRAFER 

Karina Nilsson, sekreterare 881-13 

Rakel Sundin, projektledare 88 6 - 13 

Ann-Berit Botngard, VD Faxeholmen 86 
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Pensionärsrådet 

Sammanträdesdatum 

2025-02-17 
SÖDERHAMNS 
KOMMUN 

Innehållsförteckning 
$1 Motets Oppmande ssssssisssvssssssssossassssssänsssssbssseresssösssssssseresassnsrssösesesnnnennerennnapnnesnnnerenn 4 

$2) Valav Justerares. scssscsssssssssncessssasvescessasvepsetesssentuensestcabsnyeneeneeneeenrnesneenesareeneaneneennernie 4 

§ 3 Godkännande av dagordning..........cecessssesesssesssseesesseceeeresuesersatesseserateeteneesneeneeeees 5 

8 4 Senaste mötesprotokoll 

$ 5 Information - Kommunpolisen 

§ 6 Information fran Faxeholmen 

§ 7 Handlingsplan "Aldersvanlig Kommun= sm... 8 

89 Information fran kommunstyrelsen .......ccssscssssssecseeseeseesecnsensesesseeneeneeeteneeneeenes 10 

$10 Information fran Söderhamn Nära AB s..mmsmssssssssssssssrsrsrsonesnnonnannnrensnnnnnnnnn 1 

§ 11 Frågor från föreningarnas beredningSsgrUpP..............sesssmssssssssssssssissssssnn 12 

812 Övriga fragor.... 

813 Avslutning.. 

Justerandes sign. 
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Pensionärsrådet 

Sammanträdesdatum 

2025-02-17 
SÖDERHAMNS 
KOMMUN 

§ 1 Mötets öppnande 

John-Erik Jansson hälsar deltagarna välkomna och förklarar sammanträdet 

öppnat. 

§ 2 Val av justerare 

Beslut 
Ulla Ohlsson utses att tillsammans med ordföranden justera protokollet. 

Sammanfattning av ärendet 
Av 8 9 pensionärsrådets reglemente framgår att protokoll ska föras vid rådets 

sammanträden och att protokollet ska justeras av en av de närvarande 

ledamöterna. 

Justerandes sign. Utdragsbestyrkande
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Pensionärsrådet 

Sammanträdesdatum 

2025-02-17 
SÖDERHAMNS 
KOMMUN 

83 Godkännande av dagordning 

Beslut 
Pensionärsrådet godkänner dagordningen för dagens sammanträde med 

följande ändringar: 

- Stefan Zäll kommer inte på dagens sammanträde, skickat en skriftlig 

information. 

- Ingen representant från Söderhamn Nära kommer på dagens sammanträde, 

lämnar skriftligt svar på deras fråga. 

84 Senaste mötesprotokoll 

Beslut 
Pensionärsrådet beslutar att lägga protokollet från 23 september 2024 till 

handlingarna. 

Justerandes sign. Utdragsbestyrkande
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Pensionarsradet 

Sammantradesdatum 

> 2025-02-17 
SODERHAMNS 
KOMMUN 

85 Information - Kommunpolisen 

Stefan Zäll, kommunpolis LPO Hälsingland närvarar inte vid dagens 

sammanträde men har skickat följande information: 

En lagesbild fran bedragerienheten 

e Totalt anmäldes 21 230 bedrageribrott i region Mitt under 2024. 

e Antalet anmälda bedrageribrott ökade under 2024 med 4 procent 

jämfört med 2023. 

e De bedragerityper som ökade mest var kortbedragerier och 

fakturabedragerier. 

e Av ovanstående totalsumma var 3 419 anmälda brott i regionen riktade 

mot äldre och funktionsnedsatta. Även där var ökningen 496. Tar man 

ner denna siffra på Polisomrade Gävleborg så ligger den på 1 o56 

anmälda brott. Jämför man sen den siffran mot hur det såg ut 2023 så är 

det en minskning i polisomradet på 4%. 

e De bedrägerityper mot äldre och funktionsnedsatta som anmäldes mest 

var bedrägerier genom social manipulation. 

e Avde 1056 anmälda bedrägeribrotten mot äldre och funktionsnedsatta 

anmäldes 500 av dessa i Lokalpolisområde Hälsingland. 

I övrigt så har det rent polisiärt varit ganska lugnt i Söderhamn den senaste 

tiden. Polisen utreder två mordförsök, som media har rapporterat om. Det man 

kan säga är att dessa mordförsök skett i en sfär där sådana här brott tyvärr är 

någorlunda vanliga, men samtidigt inte drabbar gemene man. 

Justerandes sign. Utdragsbestyrkande
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Pensionärsrådet 

Sammanträdesdatum 

N 2025-02-17 
SÖDERHAMNS 

KOMMUN 

8 6 Information från Faxeholmen 

Ann-Berit Botngård, VD informerar vid dagens sammanträde. 

När det gäller Marma centrum och de klagomål som inkommit gällande torgets 
alla gropar så svarar sektor Samhällsservice (SAM) följande: 
Planerat att genomföra åtgärd på vägen/ytan in mot återvinningsstationerna under 
2025. Vad gäller det övriga kommer det att =tillsynas= när snön är borta för ev. vidare 
åtgärd. 

Det är SAM som har ansvaret. Faxeholmen kan laga =potthål= med kall asfalt. 

Det har inkommit en skrivelse från pensionärsrådet gällande tvättstugorna i 
Trönö. Man tycker att tillgängligheten för äldre är dåligt och det är hala trappor 
vintertid. Ann-Berit berättar att tvättstugorna ligger i källarvåningen som de 
gör i de flesta hus. Om man skulle bygga en fristående tvättstuga så skulle den 
kosta ca 500 000 kr och det har man inte ekonomi för. Då skulle hyrorna vara 
tvungen att höjas. Det har inte inkommit några enskilda klagomål gällande 
tvättstugorna och inte heller från Hyresgästföreningen. Som hyresgäst kan man 
alltid höra med Faxeholmen om det går att koppla in en tvättmaskin i 
lägenheten. Självklart ska Faxeholmen se till att det är skottat och sandat vid 
tvättstugorna och om inte detta sköts, hör av er till Faxeholmen. Det är populärt 
att bo i Trönö så förslaget att göra om en lägenhet till tvättstuga är inte möjligt. 

Styrelsen har precis tagit beslut om att från 2026 så lägger man stam- 
renoveringar på is, vilket ger ca 40 miljoner kronor till att öka tillgängligheten 
med hissar. 

I dagsläget har Faxeholmen 240 lediga lägenheter. Det är väldigt kostsamt. 
Faxeholmens verksamhet finansieras enbart med hyresintäkter. De får inget 
statligt eller kommunalt stöd. Man behöver göra förändringar i verksamheten. 
Marknadsföra sina lediga lägenheten. Ge äldre personer förtur på lägenheter 
där det finns hiss. 

Ann-Berit får frågan om hur det går i Bergvik efter branden på Herrgårds- 
täckten. Faxeholmen väntar på besked från försäkringsbolaget. Därefter kan 
styrelsen ta beslut om det blir en återuppbyggnad eller inte. 

Justerandes sign. 
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Utdragsbestyrkande
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Pensionärsrådet 

Sammanträdesdatum 

2025-02-17 
SÖDERHAMNS 
KOMMUN 

87 Handlingsplan =Åldersvänlig kommun= 

Projektledare Rakel Sundin närvarar vid dagens sammanträde. 

Just nu väntar Rakel på de sista återkopplingarna på handlingsplanen. Det var 

stoppdatum för synpunkter den 14 februari. Hon har haft en träff med 

sektorchef Thomas Kihlström på sektor samhällsservice för att gå igenom 

ansvarsfördelningen mellan nämnderna. Rakel kommer att träffa verksamhets- 

utvecklarnätverket för att prata om hur man kan mäta de olika åtgärderna. Sen 

lite språklig finputsning. Förhoppningsvis kommer handlingsplanen att tas upp 

på kommunfullmäktige den 29 april alternativt 11 juni. 

Justerandes sign. Utdragsbestyrkande 
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Pensionärsrådet 

Sammanträdesdatum 

2025-02-17 
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§ 8 Information fran valfardsnamnden 

Anders Ramstrand, ordförande i valfardsnamnden informerar vid dagens 
sammanträde. 

Anders redovisar välfärdsnämndens anpassningsförslag för 2025. Anpassning 
på 18,5 mkr, vilket innebär 1,896 av omsättningen. 

« utreda en avveckling av platser inom servicehusboenden 
» avveckla gruppboenden och utreda behovet av boendeplatser inom 

funktionsstödsverksamheten 
* se över kommunens beroendevård med syfte att avveckla platser och 

söka andra samverkansformer inom beroendevård och boendefrågor 
Kommentar: De som idag besöker beroendemottagningen och bor på 
Sjövillan är 50+. Man behöver andra former för att nå de unga vuxna. Idag 
finns också verksamheten Bostad först med 4 st boendestödjare. 

*  Överta ansvaret för bemanningsenheten 
Kommentar: VÄL hyr idag ca 180 heltidsanställda från bemanningen vilket 
medför en stor kostnad. 

¢ minska chefer och administration 
« minska antalet handläggare inom myndighetsavdelningen 

Kommentar: Hemtjänstpersonal utreder behovet hos brukarna och 
handläggarna fattar beslut. Detta minskar handläggningstiden och antalet 
handläggare. 

* se över rehabenhetens verksamhet 

» utreda behovet av SSK inom funktionsstödsområdet 

* utreda hemtjänstens och särskilda boendes organisation och ledning 

* minska rambudgeten för ekonomiskt bistånd med 5 mkr i syfte att 

minska antal personer i beroendeställning 

Kommentar: Idag ligger Söderhamn som andra kommun i landet när det 

gäller utbetalning av ekonomiskt bistånd. Man måste få ut fler personer i olika 

åtgärder för att minska beroendeställningen. 

Anders berättar om projektet på Lindens hemtjänstgrupp med 
läkemedelsmatare. Positivt resultat och det är stor efterfrågan. 

Prognosen för ekonomin 2024 var -20 mkr men resultatet blev +4,4 mkr. 
=Hard work 4 smart work=. 

Anders svarar på de frågor som KPR har ställt inför mötet. 

Söderhamn ligger på 5:e plats när det gäller hemtjänstindex i landet. Höga 
poäng när det gäller information, biståndshandläggning, utförande samt stöd 
och utveckling. 

Justerandes sign. Utdragsbestyrkande



Sammanträdesprotokoll 10 (14) 

Pensionärsrådet 

Sammanträdesdatum 

2025-02-17 
SÖDERHAMNS 

KOMMUN 

§ 9 Information från kommunstyrelsen 

John-Erik Jansson, Kommunstyrelsens ordförande informerar vid dagens 
sammanträde. 

John-Erik svarar pa de frågor som KPR har ställt inför mötet. Se § 11. 

Det fanns ett par frågor kvar från föregående möte 

- Reglementet 

- Vattensäkerhet 

John-Erik frågar vad det är för ändringar man åsyftar på i reglementet. Vi 

bestämmer att vi kollar vilket som är det senaste antagna reglementet och 

skickar ut det. Vi tar upp frågan igen nästa gång. Vi diskuterar också hur vi kan 

förbättra mötena, efterfrågar en ömsesidig dialog. Pensionärerna vill få mer 

information från de olika sektorerna vad som är på gång i kommunen. 

När det gäller vattensäkerhet så är det en fråga för Söderhamn Nära att svara på. 

Det handlar både om föroreningar i vatten samt risk för inbrott/skadegörelse av 

våra vattenreservoarer. Vi tar med frågan till Söderhamn Nära till nästa gång. 

En fråga ställs om det går att köpa städtjänst av kommunen. Det går inte. 

Kommunen får inte konkurrera med privata aktörer. 

Justerandes sign. Utdragsbestyrkande
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810 Information från Söderhamn Nära AB 

Skriftligt svar från Söderhamn Nära: 

Från och med första januari 2025 gäller nya regler för hur man ska sortera ut 

sina kläder och textilier. Det här innebär att kläder, trasiga strumpor, 

sängkläder och allt annat som är gjort av någon typ av textil inte längre får 

slängas i det gröna kärlet för restavfall. 

I Söderhamns kommun hanteras det nya lagkravet genom att insamling av 

textilavfall sker i samarbete med biståndsorganisationen Human Bridge. Detta 

samarbete, som har funnits sedan 2019, innebär att textilavfall samlas in i 

specifika behållare som finns på Långtå atervinningscentral samt på to 

återvinningsstationer i kommunen. (Här kan Söderhamn Nära se ett behov om 

att antalet platser om möjligt kan utökas). 

Textilavfall som samlas in med hjälp av Human Bridge blir biståndsmaterial, 

återvinns eller säljs vidare till secondhand (OBS ej lokalt). Allt överskott vid 

försäljning av textiler går till biståndsinsatser i form av leveranser av 

sjukvårdsmaterial, handikapphjälpmedel, mat med mera till utsatta människor 

i bland annat Afrika och Mellanöstern. Hela 9396 av det insamlade textil- 

materialet återbrukas eller återvinns via Human Bridge. Det är naturligtvis 

fortfarande möjligt att lämna in textilier till välgörenhetsorganisationer som 

Söderhamn Second Hand och Röda Korset. Det viktiga är att textilier som inte 

längre används återvinns eller återbrukas. 

På Söderhamn Näras hemsida finns kompletterande information och svar på de 

vanligaste förekommande frågorna: Återbruk/återvinning - Söderhamn NÄRA 

Pensionärsrådet tycker det saknas insamlingsställen. Det finns ingen insamling 
i Sandarne, Ljusne eller Vallvik. 

Justerandes sign. Utdragsbestyrkande
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Pensionärsrådet 

Sammanträdesdatum 

2025-02-17 
SÖDERHAMNS 
KOMMUN 

§ 11 Frågor från föreningarnas beredningsgrupp 
Vid pensionärsrådets förberedande möte har följande punkter lämnats in och 

besvarats enligt nedan. 

a) Marma centrum, när åtgärdas =Torgets= alla gropar? En bilaga har 

delgivits John-Erik Jansson, Thomas Kilström, Karina Nylander, samt 

Faxeholmen. 

SVAR: Se svar § 6 

b) Aldersvanlig kommun, landsbygdsperspektivet saknas, samt vad 

hander praktiskt med projektet? 

SVAR: Se svar 87 

c) Enrisets framtid? 

SVAR: Hyreskontraktet på Enriset löper på till 2040. Sektorn har fått i 

uppdrag att utreda en avveckling av platser inom serviceboenden. Gå 

från serviceboende till gruppboende då det finns ett ökat behov av 

demensboende. De finns flera som idag bor på serviceboendet som är så 

pass pigga att de skulle kunna bo i eget hem. 

Anders vill tydliggöra att det finns inga planer eller ens funderingar på 

att lägga ner Eklunda, Forsgården eller Björkbacka. Det är enbart rykten. 

d) Framtida äldrevård, samt brister av svensk utbildning av 

vårdgivarna? 

SVAR: En svår fråga. Det finns en rapport som heter =Redo för 

framtiden= som gjort av Myndigheten för vård och omsorgsanalys. 

Deras slutsats är: 

- 4 av 5 förväntar sig lika bra eller bättre äldreomsorg framöver 

- Stora ekonomiska tillskott/besparingar 75 miljarder kronor, för 

Söderhamn 180 miljoner kronor fram till 2040. (ca. 15 mkr årligen) 
- 25% ökning av antalet medarbetare, utifrån dagens arbetssätt. 

- Stort behov av mindre personalintensiva arbetsformer. 

e) Samarbetet när det gäller =Äldredagen=, vad händer? 

SVAR: Rakel informerar om =Äldredagen. Det hade inte varit lyckat. ABF 

efterlyser ett större samarbete med kommunen. Rakel kollar upp detta. 

f) Finns det olycksfallsförsäkring på våra äldreboenden? 

SVAR: Det finns ingen försäkring för de boende. 

Justerandes sign. Jå 6 Utdragsbestyrkande 

UN é IF



SÖDERHAMNS 
KOMMUN 

Sammanträdesprotokoll 

Pensionärsrådet 

Sammanträdesdatum 

2025-02-17 

13(14) 

8) 

h) 

j) 

k) 

Uj 

Faxes tvättstugor i Trönö vid =Petter Mats= bör ses över ev. byggas 

nytt, tillgängligheten för äldre är dålig, hala vintertrappor på utsidan 

av tvättstugorna? 
SVAR: Se svar 8 6 

Hur löses den nya lagen om textil återvinningen i kommunen? 

SVAR: Se svar $ 10. 

Utryckning av hemtjänstens personal när det larmas 20 minuter före 

skiftbyte? 

SVAR: Det finns en väl inarbetad rutin hos personalen. Överlappning av 

personal vid skiftbyte. Inställelsetiden vid ett larm är 1 timme. 

Prova självstyrande grupper och kapa den hierarki som i dag gäller, 

låt de som utför arbetet anpassa och styra sitt arbete i högre 

omfattning vid sina närområden! 

SVAR: Se svar $ 8. Anpassningsförslag är att utreda hemtjänstens och 

särskilda boendens organisation och ledning. 

Vilka regler gäller för bilersättning i Söderhamns kommun? 

SVAR: Enligt personalkontoret så är det Skatteverkets regler som gäller. 

Pensionärsrådets deltagare får idag 29 kr per mil och så skatt för 

överstående 4 kr. De undrar varför. Vi får kolla upp detta. 

Att reglementet ger plats för ett femte KPR möte per år vid behov! 
SVAR: Alla positiv till ett femte möte. Ett möte där man kan ha ett tema 

eller utbildning. 

m) Önskemål om att förlägga något av våra KPR möten ute i 

verkligheten. 

SVAR: Det finns flera bra lokaler ute på boendena. Det borde gå att 

ordna. Rakel påminner om att man ska kolla upp om det finns 

bussanslutning så att alla kan ta sig till lokalen. 

Justerandes sign. 
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Pensionärsrådet 

Sammanträdesdatum 

a 2025-02-17 
SÖDERHAMNS 
KOMMUN 

812 Övriga frågor 
- Inga övriga frågor 

813 Avslutning 
Ordförande John-Erik Jansson tackar för visat intresse och förklarar mötet 

avslutat. 

Nästa möte blir den 19 maj 2025. 

Justerandes sign. Utdragsbestyrkande 
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